



Programme Afrique Centrale et Occidentale
Bureau Régional
01 BP 1618
Ouagadougou 01
Burkina Faso
Tel. +226 50 32 85 00
Fax +226 50 30 75 61
E-mail : paco@iucn.org



Notification on the Mayombe Forest Transboundary Initiative

Dear Partners,

We have the honour to announce the official launching of the Mayombe forest transboundary initiative located between the Democratic Republic of Congo (Luki), the Republic of Congo (Dimonika) and the Republic of Angola (Cacongo in the Cabinda Province). This official launching will take place during a stakeholders' meeting to be organised by the United Nations Development Programme (UNEP) and The International Union for Conservation of Nature (IUCN-PACO) in Kinshasa - DRC on the 16th and 17th of April 2009.

The main objectives of this meeting will be to:

1. Exchange on the present situation and the socio-economic situation of the Mayombe forest;
2. Present the Mayombe forest transboundary initiative project document to stakeholders for their input, including the draft of the Tripartite Agreement between the Countries;
3. Launch the transborder initiative of Mayombe ratified by the signature of a draft agreement project and the project document to be submitted to the Ministers of the three countries;
4. Adopt a roadmap with a time line for the Mayombe forest transboundary initiative project;
5. Put in place a Steering Committee for the Mayombe forest transboundary initiative, subject to a final endorsement by Ministers;

In a near future, this meeting will be followed by a Ministerial Session in Luanda, Angola for the official endorsement of the Mayombe forest transboundary process by the three Ministers in-charge of forestry in these countries. The date will be communicated later. The endorsement will be done by the signing of a Tripartite Agreement on the Mayombe Forest Ecosystem.

Through this notification we are expecting a massive attendance to this event by all stakeholders working on transboundary issues. Kindly fill and return the attached form to confirm your participation. Completed forms could be sent via email to cleto.ndikumagenge@iucn.org with a copy to Serge.Bounda@unep.org.

With Kindest regards,

Pr. Aimé J. NIANOGO
Directeur Régional





Programme Afrique Centrale et Occidentale
Bureau Régional
01 BP 1618
Ouagadougou 01
Burkina Faso
Tel. +226 50 32 85 00
Fax +226 50 30 75 61
E-mail : paco@iucn.org



Launching Event of
The Mayombe Forest Transboundary Initiative
Kinshasa 16 and 17 April, 2009

REGISTRATION FORM

Organization Name: _____

Address: _____

Contact Person: _____ **Email address:** _____

Telephone: _____ **Fax:** _____

Attendee(s):

1. _____

3. _____

2. _____

4. _____

***(Please fill the required information and return to
cleto.ndikumagenge@iucn.org with a copy to
Serge.Bounda@unep.org)***



Programme Afrique Centrale et Occidentale
Bureau Régional
01 BP 1618
Ouagadougou 01
Burkina Faso
Tel. +226 50 32 85 00
Fax +226 50 30 75 61
E-mail : paco@iucn.org



Notification sur l'initiative transfrontalière de la forêt du Mayombe

Chers Partenaires,

Nous avons l'honneur de vous annoncer le lancement officiel de l'initiative transfrontalière sur la forêt du Mayombe située entre la République Démocratique du Congo (Luki), la République du Congo (Dimonika) et la République de l'Angola (Cacongo dans la province de Cabinda). Ce lancement officiel sera fait à travers une réunion des experts qui sera organisée par le Programme des Nations Unies pour l'Environnement (PNUE) et l'Union Internationale pour la Conservation de la Nature - Programme Afrique Centrale et Occidentale (IUCN-PACO) du 16 au 17 avril 2009 à Kinshasa en RDC.

Les objectifs principaux de cette réunion seront :

1. Echanger sur l'état des lieux et la situation socio-économique des forêts du Mayombe ;
2. Présenter le document de projet de l'initiative transfrontalière de la forêt de Mayombe aux experts pour leur critique, y compris l'ébauche de l'Accord Tripartite entre les pays ;
3. Lancer l'initiative transfrontalière de la forêt du Mayombe entériné par la signature d'un projet de Protocole d'Accord et du document de projet à soumettre aux Ministres des trois pays ;
4. Adopter une feuille de route avec un chronogramme pour le projet transfrontalier d'initiative de la forêt du Mayombe ;
5. Mettre en place un comité de pilotage de l'initiative transfrontalière du Mayombe à endosser par les Ministres ;

Dans un futur proche, cette réunion sera suivie d'une Session Ministérielle à Luanda pour l'endossement officiel de l'initiative transfrontalière de la forêt du Mayombe par les Ministres en charge des forêts dans les trois pays concernés. La date sera communiquée plus tard. L'endossement sera concrétisé par la signature de l'Accord Tripartite sur l'écosystème de la forêt du Mayombe.

Par cet avis, nous nous attendons à votre participation massive à cet événement, notamment tous les acteurs travaillant sur les questions transfrontalières. Pour confirmer votre participation, nous vous saurions gré de remplir le formulaire ci-joint et de le renvoyer à cleto.ndikumagenge@iucn.org avec copie à serge.bounda@unep.org.

Très Cordialement,

Pr. Aimé J. NIANOGO
Directeur Régional





Programme Afrique Centrale et Occidentale
Bureau Régional
01 BP 1618
Ouagadougou 01
Burkina Faso
Tel. +226 50 32 85 00
Fax +226 50 30 75 61
E-mail : paco@iucn.org



**Evènement de lancement de
L'Initiative Transfrontalière de Forêt de Mayombe
Kinshasa le 16 et 17 avril 2009**

FICHE D'INSCRIPTION

Nom d'organisation : _____

Adresse : _____

Personne de contact : _____ Adresse Email : _____

Téléphone : _____ Fax : _____

Participants :

1. _____ 3. _____

2. _____ 4. _____

***(Remplissez svp information requise et renvoyez à
cleto.ndikumagenge@iucn.org avec une copie à
Serge.Bounda@unep.org)***